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2022-01-27 
Avdelningen för äldreomsorg 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
Administrativa avdelningen 
 
Björkhagsplan 6 
12117 Johanneshov 
Telefon 0850815000 
skarpnack@stockholm.se 
stockholm.se 
 

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd   

Närvarande:  
  
Ledamöter: 
Magnus Brattström (PRO), ordförande 
Clarence Kopparberg (SPF) 
Leif Johansson (PRO)   
Leif Karlsson (PRO) 
Inger Blomqvist (PRO)   
 
Ersättare: 
Liisa Hyvönen (PRO)  
Lennart Nordh (PRO)  
Sussie Hellsten (PRO) 
Liisa Korkeakoski (SPF) 
Leena Machakaire (SPF) 
 
Frånvarande: 
 
Tjänstepersoner:  
Karin Bülow, avdelningschef äldreomsorg 
Isabelle Wall, verksamhetscontroller äldreomsorg 
Susanne Nielsen, projektledare Volontärbyrån 
Fabian Lind, sekreterare 
 
Tidpunkt: 
2022-01-27 9:30-11:34 

Plats: 
Skype 
 
1. Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 
 
2. Fastställande av dagordning  
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Föreslagen dagordning fastställs.   
 

3. Val av ordförande och vice ordförande 
Magnus Brattström väljs till ordförande och Clarence 
Kopparberg till vice ordförande för verksamhetsåret. 

 
4. Val av justerare 

Magnus Brattström och Clarence Kopparberg väljs till justerare.  
  
5. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  
 

6. Information från Volontärbyrån 
Susanne Nielsen, projektledare på Volontärbyrån informerar om sin 
verksamhet. Volontärbyrån startades 2002 och är en organisation 
som finns för att föreningar och personer i civilsamhället ska kunna 
hitta varandra. Man har ett s.k. IOP (idéburet offentligt partnerskap) 
med äldrenämnden på initiativ av äldreborgarrådet. Volontärbyrån 
kan hjälpa pensionärsföreningarna att hitta medlemmar och 
volontärer. Man har en nättjänst för detta där personer i Stockholm 
kan anmäla intresse. Det finns även utbildningar inom ramen för 
detta arbete. Volontärbyrån har ett nätverk med 16 föreningar och 
organisationer som träffas en fredag i månaden för att diskutera 
aktuella frågor. Under 2022 kommer Volontärbyrån satsa på att få 
fler seniorer att engagera sig, målet är att få fler aktiva medlemmar 
till pensionärsföreningar och stärka det ideella engagemanget. 
Hemsidan är http://www.volontarbyran.org/. Susannes e-post är 
susanne.nielsen@volontarbyran.org. Susannes bilder bifogas 
protokollet. 
 
Rådet ställer en fråga om vilka typer av behov som föreningarna 
kan söka personer för. Susanne svarar att det kan vara nästan vad 
som helst och att det är upp till föreningarna. 

 
 

 
7. Förvaltningen rapporterar 
 
Rådet välkomnar Leena Machakaire, ny ersättare i rådet för 2022. 
 
Avdelningschef Karin Bülow informerar om att det är ett tufft läge 
för hemtjänsten i hela staden just nu med anledning av pandemin. 
Det har varit nödvändigt att prioritera mellan insatser. Övriga 
verksamheter är också påverkade av sjukfrånvaro men inte i samma 
utsträckning. Det är fortfarande ingen smitta på Hemmet för gamla. 

http://www.volontarbyran.org/
mailto:susanne.nielsen@volontarbyran.org
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Karin Bülow och verksamhetscontroller Isabelle Wall informerar 
om remissen om färdplan för äldreomsorgens utveckling. Rådet 
kommer att involveras i förvaltningens remissvar så att dess 
synpunkter når stadsdelsnämndens politiker i ett tidigare skede. 
 
Rådet ställer en fråga om anhörigvård, vilket inte tas upp i 
dokumentet om den nya färdplanen. Karin svarar att vi arbetar 
mycket med frågan om anhörigvård och anhörigstöd, ofta i 
samarbete med våra grannstadsdelar, men att den inte berörs i just 
denna färdplan. 
 
Rådet vill betona att dokumentet kring färdplan beskriver 
strukturella och teoretiska aspekter på arbetet med äldreomsorg 
mycket bra, men att det också är viktigt att ta i akt hur idéerna 
fungerar i verkligheten.  
 
Rådet vill också betona att färdplanen för äldreomsorgens 
utveckling är ett arbete som innefattar ett samarbete mellan 
kommunstyrelsen, äldrenämnden och stadsdelsnämnderna och att 
gränsdragningarna mellan dessa behöver göras tydliga.  
 
Rådet ställer frågan om vad som görs för att höja status på yrkena 
inom äldreomsorgen. Karin svarar att det är en kärnfråga för att 
lyckas med alla målen i färdplanen. Staden har gjort ett antal 
insatser och kampanjer kring detta och det finns en samsyn om att 
det behöver satsas på detta även framöver. Det är framför allt en 
fråga om att lyckas rekrytera rätt personer, samt att tillgodose 
möjligheter till kompetensutveckling för personalen. 
 

 
8. Frågor inför nämndsammanträdet 3 februari 
 
§ 7 
Verksamhetsberättelse 2021 för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
Karin ger en sammanfattande analys av verksamhetsberättelsens 
innehåll. Karin visar bilder som bifogas protokollet. 
 
§ 8 
Redovisning av verksamhet med personligt ombud i Söderort för år 
2021 
Rådet ställer en fråga om hur information om ombuden når de som 
är i behov av dem. Karin svarar att informationen ofta går ut genom 
biståndshandläggare i samverkan med psykiatrin. Rådet frågar om 
personligt ombud finns för fysiskt sjuka. Karin svarar att det inte 
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finns på samma sätt utan att det ofta sköts genom att anlita en god 
man. 
 
§ 11 
Cykling utan ålder. Svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. 
(S) 
Rådet tycker att förslaget är bra. Karin säger att förvaltningen gärna 
vill införa detta men att en fråga som behöver lösas är att hitta en 
plats att förvara cykeln. 
 
§ 12 
Finns det en tystnadskultur i stadsdelen. Svar på skrivelse från Carl 
Svensson (SD) 
Rådet tycker att det är bra att arbete kring frågan pågår i stadelen.  
 
§ 13 
Utplacering av grovsopsbehållare. Svar på medborgarförslag 
Rådet tycker att förslaget är bra. 
 
§ 14 
Upprustning av hundrastgården i Skarpnäck. Svar på 
medborgarförslag 
Rådet tycker att förslaget är bra. 
 
§ 15 
Förslag till reviderade riktlinjer för omsorg på obekväm arbetstid 
och reviderade riktlinjer för barnsäkerhet i Stockholms stads 
kommunala förskolor. Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Rådet tycker att förvaltningens svar är bra. 
 
§ 16 
Kvalitetspremie inom hemtjänst. Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Rådet vill delge följande skrivelse: 
 
När det gäller remissen ”färdplan för äldreomsorgens utveckling” 
har SPR (stadsdelsnämndens pensionärsråd) getts möjlighet att yttra 
sig i remissen. Däremot när det gäller förslag på kvalitetspremie 
inom hemtjänsten Dnr ALD 2022/599, ges inte denna möjlighet. 
 
I anledning därav delar SPR, KPR:s (Kommunstyrelsens 
pensionärsråds) inledande inlaga som lyder enligt följande: 
 
Stadsledningskontoret och äldreförvaltningen har varken informerat 
KPR eller givit oss möjligheter till samråd vid beredningen av 
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rubricerade ärende. Detta står i uppenbar strid med gällande 
instruktion för pensionärsrådet (2007-11-07) och med vad som 
uttalas i det av kommunstyrelsen antagna programmet 
Handlingsplan för en äldrevänlig stad (2021-05-31) på sid. 18 i den 
senare sägs bland annat: 
 
”Rådet ska involveras i nämndernas och bolagsstyrelsernas 
utvecklingsarbete genom t ex dialoger som kan kopplas till 
genomförande av handlingsplaner. Att kontinuerligt involvera 
råden i genomförande av handlingsplaner stärker och träffsäkra 
åtgärder som bidrar till en äldrevänlig stad" 
 
§ 17 
Detaljplan för del av fastigheterna Socialministern 1, 
Försvarsministern 1 och Handelsministern 1 i stadsdelen 
Bagarmossen. Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Rådet vill betona frågan om kollektivtrafiken när det nu blir fler 
bostäder. Kollektivtrafiken behöver utökas exempelvis med tätare 
busstrafik. 
 
§ 18 
Förslag till detaljplan för del av Hammarbyhöjden 1:1 vid Cikadan 
(Hammarbyhöjdens entré). Svar på remiss från 
stadsbyggnadsnämnden 
Rådet tycker att förvaltningens svar är bra. 
 
§ 19 
Samverkansprogram för Tyresåns avrinningsområde. Anmälan av 
kontorsyttrande som svar på remiss från kommunstyrelsen 
Rådet är positiva till samverkansprogrammet och tycker det är bra 
att detta uppmärksammas. 
 
9. Rapporter 
 
Magnus Brattström och Clarence Kopparberg har fått information 
om kommande möten med politiker i stadshuset med anledning av 
valåret. Mer information om detta kommer att gå ut till rådet. 
 
10. Övriga frågor- *balanslistan 
 
Önskemål om framtida besök på Hemmet för gamla ligger kvar på 
balanslistan. 
 
Karin påminner om de referensgrupper som ska genomföras under 
året, om ensamhet och suicidprevention samt om god och nära vård 
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och uppmanar ledamöter och ersättare i rådet att anmäla sig till den 
referensgrupp de vill vara med i. 
 
Nästa möte blir 10 mars kl. 9:30, antingen på Skype eller på 
stadsdelsförvaltningen. Plats för mötet kommer att meddelas i god 
tid innan. 
 
  
Justeras: 
 
 
Ordförande Magnus Brattström  
 
 
Vice ordförande Clarence Kopparberg 
 
 
Sekreterare Fabian Lind 
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